
 

 

Verzoek informatie GroenLinks inzake cameratoezicht  
 
Eind december 2022 zijn er camera’s geplaatst bij het station Schagen. Vanwege overlast is in overleg 
met de politie besloten tot cameratoezicht voor een proefperiode van 3 maanden. 
 
Achtergrond 
Op grond van artikel 151c Gemeentewet en artikel 2:77 Algemene plaatselijke verordening heeft uw 

gemeenteraad de burgemeester de bevoegdheid toegekend om cameratoezicht in te stellen indien 

dat in het belang van de handhaving van de openbare orde noodzakelijk is. Voor het instellen van de 

cameratoezicht wordt ook toestemming gevraagd aan de lokale driehoek (Officier van justitie, politie 

en burgemeester) over de duur en het uitkijken van de camera’s.  

 

Situatie Station Schagen 

De lokale driehoek van de gemeente Schagen heeft op 14-12-2022, vanwege regelmatig 

terugkerende overlast en criminaliteit in het stations gebied met als gevolg de aantasting van de 

openbare orde en veiligheid ingestemd met plaatsing van de camera’s.  De burgemeester heeft 

daarop op 15 december 2022 een burgemeestersbesluit genomen om de camera’s te plaatsen.   

In de afweging tot het plaatsen van de camera’s is onder meer gekeken naar het doel, alternatieve 

maatregelen, noodzakelijkheid, proportionaliteit, subsidiariteit en kostenraming.  

 

De aantasting van de openbare orde en veiligheid word veroorzaakt door een “hoog” aantal 

incidenten; 135 stuks in 2022, waarbij zaken als diefstal, vernielingen, en overlast door jeugd en 

alcohol/drugs het meest voorkomen. De voorafgaande extra inzet vanuit NS (Service en Veiligheid), 

jongerenwerk Link, de Boa’s en politie hebben niet geleid tot een gewenste vermindering van 

incidenten en onveiligheid.  

 

Het cameratoezicht vindt plaats door middel van het plaatsen van drie mobiele camera’s bij het 

station. Het cameratoezicht wordt toegepast gedurende een periode van drie maanden. Na deze 

periode wordt het cameratoezicht geëvalueerd en indien de camera’s een positief effect blijken te 

hebben, kan dit mogelijk worden verlengd. 

 
Graag willen wij u vragen om ons (mogelijk via een RIM) op de hoogte te houden van deze proef. 
Wij willen graag meegenomen worden in de evaluatie zodat we de mogelijkheid hebben om hier in 
een oordeelsvormende vergadering over te discussiëren en het college te adviseren. 
Wilt u de evaluatie met ons delen zodat wij dit kunnen bespreken? 
Wilt u dit doen voor besluitvorming over een vervolg? 
 
De raad zal op de hoogte worden gebracht over de uitkomst van de evaluatie. De informatie wordt 
voor de besluitvorming via een RIM met uw raad gedeeld. U kunt dit onderwerp ten alle tijden 
agenderen tijdens een oordeelsvormende vergadering.   
 
Wat zijn de resultaten?  
Wat is de effectiviteit van cameratoezicht? Hoe is dat gemeten en op welke wijze is dat te relateren 
aan de inzet van cameratoezicht? 
 
De resultaten zullen worden meegenomen in de evaluatie het tijdelijke cameratoezicht. Voor de 
evaluatie wordt gebruik gemaakt van politiecijfers en cijfers van de gemeente met betrekking tot 
overlast.  



 

 

 
Het algemene doel is het handhaven van de openbare orde en veiligheid en het bevorderen van de 
leefbaarheid dat tevens zal bijdragen aan het subjectieve veiligheidsgevoel. Dit subjectieve 
veiligheidsgevoel is gebaseerd op klachten en meldingen van omwonenden en betrokkenen in relatie 
tot incidenten op het station.  
 
Het resultaat van het cameratoezicht is positief als de objectieve en subjectieve cijfers een daling 
laten zien in het aantal incidenten op het station.   
 
Camera’s leiden vaak tot schijnveiligheid. Daarbij leidt het vaak tot verschuiving van problemen naar 
de plek waar geen camera's hangen. Kunt u dit gegeven meenemen in de evaluatie?  
Cameratoezicht op 1 bepaalde plek lost mogelijk iets op voor die plek, maar doet niets aan de 
oorzaak van de overlast zelf? Hoe gaat u de oorzaak aanpakken? Heeft u daar een plan voor?  
 
De periode voor dat er camera’s zijn geplaatst is er in het stationsgebied extra inzet geweest vanuit 
NS (service en Veiligheid), L!NK Jongerenwerk, de boa’s en politie. Deze inzet heeft niet geleid tot 
een afname van het aantal incidenten. Vandaar dat gekozen is voor cameratoezicht in combinatie 
met de gebruikelijke inzet van genoemde ketenpartners.  
 
Tenslotte, het ziet er niet uit: Lelijke bakken met een paal met een camera zijn. Kunt u daar op korte 
termijn niet iets mooiers en passend in de omgeving van maken?  
 
De camera’s zijn geplaats om de openbare orde en veiligheid te bevorderen. Het zijn tijdelijke 
camera’s die in eerste instantie voor een periode van 3 maanden zijn geplaats. Na de evaluatie wordt 
bekeken of het cameratoezicht gecontinueerd moet/kan worden. Als dit het geval is wordt ook 
gekeken naar een permanentere oplossing voor de camera’s (bijv. aan de lichtmasten). Dit is voor 
tijdelijke camera’s niet in te regelen in verband met stroom, beveiligde verbinding e.d.  
 

 


